
Lausunto Savukosken lukion puolesta 
  
Khall 26.03.2025 § 64    
31/00.04.01/2025    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Antti Mulari, 040 839 4330, antti.mulari@savukoski.fi 

 
Mediassa on liikkunut osittain virheellistä tietoa pienistä lukioista. 
Valtiovarainministeri Riikka Purra otti hiljattain kantaa asiaan ja halusi 
lopettaa Lapin pienten lukioiden ”kikkailun” ulkomaalaisilla opiskelijoilla.  
 
Käytännössä tämä voisi tarkoittaa sitä, että valtio joko lopettaa kokonaan 
tai leikkaa rajusti kansainvälisten opiskelijoiden lukiokoulutuksesta kunnille 
maksettavia valtionosuuksia.  
 
Lukiokoulutuksen saatavuudella on erittäin suuri merkitys pienille 
paikkakunnille ja lukion lakkauttaminen heijastuisi välittömästi peruskoulun 
opettajien saatavuuteen. Savukoskella monet kansainväliset opiskelijat 
työskentelevät opiskeluaikanaan paikallisissa yrityksissä ja auttavat omalta 
osaltaan ratkaisemaan työvoimapulaa. Kansainväliset opiskelijat jatkavat 
opiskeluaan suomalaisissa korkeakouluissa ja jäävät suurella 
todennäköisyydella opintojensa jälkseen asumaan ja työskentelemään 
Suomeen.  
 
Lapin liitto ja Itä-Lapin kuntayhtymä ovat jo ottaneet kantaa pienten 
paikkakuntien lukiokoulutuksen jatkon puolesta.  

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Antti Mulari 
    

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus hyväksyy liitteenä olevan lausunnon lukiokoulutuksen 

säilyttämisen puolesta. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi liitteenä olevan lausunnon lukiokoulutuksen 
säilyttämisen puolesta Ari Veikko Puskan kokouksessa tehdyin lisäyksin 
(kappaleet viisi ja seitsemän). 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa. 
------- 
Asia käsiteltiin kunnanhallituksen kokouksessa 26.3.2025. 
------- 
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